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剪刀分子(2S, 8S)-双(2-萘甲酰氨基甲基)-1,5,9-三氮杂双环[4.4.0]癸-5-烯氯化物的合成和核磁共振研究  
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摘要   本文报道新的剪刀分子(2S, 8S)-双-(2-萘甲酰氨基甲基)-1,5,9-三氮杂双环[4.4.0]癸-5-
烯氯化物的合成和核磁共振研究。新的剪刀分子和对硝基苯甲酸盐配合效应的研究表明, 
它们通过氢键和芳环夹心π-π Stacking作用而自动缔合。 
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Synthesis and NMR studies of tweezer molecule (2S, 8S)-bis (2-naphthoyl aminomethyl)-1,5,9-
triazabicyclo [4.4.0] dec-5-ene chloride 
LU GUOYUAN,HE WEIJIANG,HU HONGWEN

 

Abstract  This paper reports synthesis and NMR studies of a new tweezer molecule (2S, 8S)-bis (2-naphthoyl 
aminomethyl)-1,5,9-triazabicyclo [4.4.0] dec-5-ene chloride. The complexation effect of the tweezer molecule and p-
nitrobezoate salt shows that they are selfassociated by hydrogen bonding and aromatic π-π sandwich stacking. 
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